
 
 

Referat af Danske Services Generalforsamling - 7. juni 2024 
Kl. 14.30-16.30 - Hotel Nyborg Strand 

 
Danske Services formand Danielle Hansen og sekretariatsleder Clara Rydahl Torp byder velkommen. 
 

1. Valg af dirigent 
 

Bestyrelsen indstillede Henrik Friis, branchedirektør i Dansk Erhverv Byg, Teknik og Service, som 
dirigent. 
 
Henrik Friis blev valgt som dirigent. 
 
Der var enighed om, at generalforsamlingen var indkaldt retmæssigt jf. Danske Services vedtægter. 
 
Henrik Friis gennemgik formalia for generalforsamlingen. 
 
Henrik Friis indstillede Anastasia Milthers som referent. 
 
Anastasia Milthers blev valgt som referent.  
 
 

2. Formandens beretning  
 

Danielle Hansen præsenterede opsummering af året der gik i Danske Service – herunder presse, 
arrangementer og nyt fra sekretariatet. Danielle Hansen fortalte desuden om Rengøringsassistentens 
Dag og kampagnen Rigtigt Rent. 
 
Dirigenten åbnede op for at stille spørgsmål eller give kommentarer til beretningen. 
 
Der blev spurgt ind til, hvad Rigtigt Rent-kampagnen er. Danielle Hansen opklarede, at det er 
Samarbejdsfonden (i samarbejde med 3F), som har finansieret kampagnen for at skabe 
opmærksomhed på rengøringsassistenterne, deres synlighed og relevans for samfundet. 
 
Der blev yderligere spurgt ind til, hvorvidt medlemmerne kan få en gennemgang af overenskomsten 
(Serviceoverenskomsten og Vinduespoleringsoverenkomsten), når der er blevet forhandlet en ny på 
plads. Danielle Hansen opklarede, at Danske Service planlægger at afholde gennemgang af den 
kommende overenskomst i forbindelse med generalforsamlingen i 2025. 
 
Der blev spurgt ind til, om medlemmerne kan få ‘Rigtigt Rent’-videoen tilsendt, så medlemmerne 
også har mulighed for at få glæde af den. Danielle Hansen opklarede, at sekretariatet sender den ud 
til medlemmerne hurtigst muligt. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt ‘Rigtigt Rent’-kampagnen og Danske Service er på Facebook. 
Clara Rydahl Torp opklarer, at ‘Rigtigt Rent’-kampagnen er på Facebook, samt at Danske Service 
arbejder på at komme på mediet, men oplever pt. udfordringer med det. 



 
Formandens beretning er godkendt. 
 

3. Godkendelse af det reviderede regnskab   
 

Næstformand i Danske Service, Per Nielsen, gennemgik det reviderede regnskab for 2023. 
 
Henrik Friis åbnede op for at stille spørgsmål til regnskabet. 
 
Der blev spurgt ind til, hvad Danske Service gør med de likvide beholdninger for at få indtægter. 
Per Nielsen opklarede, at Danske Service på nuværende tidspunkt har dem stående i banken. Man 
har på baggrund af rådgivning fra Dansk Erhverv ikke investeret dem endnu. 
 
Der var ikke yderligere spørgsmål. 
 
Det reviderede regnskab blev godkendt.  

 

4. Forslag fra bestyrelsen 
 
Danielle Hansen præsenterede bestyrelsens ændringsforslag til vedtægterne. Henrik Friis nævnte, at 
der var 21 forslag til vedtægtsændringer. 
 
Ændringsforslag 1: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til 
ændringsforslaget. 
 
Ændringsforslag 1 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 2: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvad det kan medføre, at Danske Service skal medvirke til fonde i Dansk 
Erhverv. Danielle Hansen opklarede, at Danske Service havde sine egne fonde før de gik ind i 
Dansk Erhverv, men da foreningen rykkede over til Dansk Erhverv overgav man fondene til Dansk 
Erhverv, da det er Dansk Erhverv Arbejdsgiver, der har overenskomsterne. 
 
Danielle Hansen fortalte, at ændringsforslaget skyldes, at hverdagen i Danske Service ikke afspejles 
i vedtægterne i dag, så ændringsforslaget er blot en refleksion af dette. Danielle Hansen 
argumenterede for, at det lige så godt kan stå som en del af foreningens formål, da hun som 
formand bruger meget tid på fondene. Danielle Hansen opklarede desuden, at Danske Service skal 
have tilladelse af Dansk Erhverv til at oprette nye fonde. 
 
Ændringsforslag 2 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
 
Ændringsforslag 3: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 



 
Ændringsforslag 3 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 4: 
 
Danielle Hansen motiverede for forslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt man skal betale flere kontingenter, hvis man har flere 
virksomheder. Danielle Hansen opklarede, at man skal være medlem med alle sine cvr-numre, hvis 
man skal være medlem af Danske Service ifølge denne vedtægtsændring. Der blev yderligere spurgt 
ind til, om det også gælder, hvis man er på andre overenskomster. Danielle Hansen opklarede, at det 
kun gælder dem, som har virksomheder, der berører service- eller vinduespolereroverenskomsten. 
 
Ændringsforslag 4 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 5: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 5 til vedtægterne er vedtaget. 
 
Ændringsforslag 6: 

 
Danielle Hansen motiverede for forslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvilke fordele Danske Service har ved at være medlem af Dansk Erhverv. 
Danielle Hansen opklarede, at Dansk Erhverv hjælper foreningen med sekretariatsarbejde, at 
forhandle overenskomst, stille jurister til rådighed samt hjælper med at administrere uddannelse til 
vores medlemmers medarbejdere. Derudover er der en række rabatordninger og kurser, som 
medlemmerne har mulighed for at deltage i. 
 
Ændringsforslag 6 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 7: 

 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 7 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 8: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 8 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 9: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 9 til vedtægterne blev vedtaget. 



 
Ændringsforslag 10: 

 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 10 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 11: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt foreningen har hjemmel til at pålægge medlemmer bøder. Danielle 
Hansen fortæller, at netop fordi dette er tvivlsomt, ønsker bestyrelsen at ændre vedtægten. 
 
Ændringsforslag 11 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 12: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. Der var ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 12 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 13: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt punktet ’valg af revisor’ udgår med dette ændringsforslag. Danielle 
Hansen bekræftede dette. 
 
Ændringsforslag 13 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 14: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt det er hensigtsmæssigt at indsætte foreningens hjemmeside i 
vedtægterne, da hjemmesidens domæne ikke kan ændres uden en vedtægtsændring, såfremt 
forslaget vedtages. Danielle Hansen bemærkede, at dette kan fremstilles som ændringsforslag ved 
generalforsamlingen i 2025. Det kan yderligere foreslås, at foreningens mailadresse skal udgå fra 
vedtægterne. 
 
Ændringsforslag 14 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 15: 
 
Danielle Hansen motiverer for forslaget. Der er ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 15 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 16: 



 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvor pengene i Garantifonden vil blive flyttet hen, hvis forslaget vedtages. 
Danielle Hansen opklarede, at pengene vil blive overført til Danske Services konto, hvor 
bestyrelsen vil bruge dem på bl.a. værdiskabende medlemsservice, såsom hjælp med ESG. 
 
Der blev spurgt ind til, hvad Garantifonden har været tiltænkt, da man oprettede den. Danielle 
Hansen opklarede, at den tidligere kunne benyttes, hvis et medlem kom i konflikt med en kunde 
vedrørende erstatning. Sådanne udgifter bliver dog i dag dækket af virksomhedernes 
erhvervsforsikringer eller alternativt kan eventuelle konflikter løses med juridisk hjælp fra Dansk 
Erhverv.  
 
Der blev spurgt til, hvor man får hjælp til faglige sager. Danielle Hansen opklarede, at det er 
Danske Services ansættelsesjurist, som hjælper med faglige sager. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt man skal oplyse kunder om, at man ikke længere har Garantifonden 
i ryggen. Danielle svarede, at man selv kan vælge, om man opdaterer sine kontrakter, men at det 
ikke gør en forskel, da medlemmerne stadig kan få den samme hjælp på Dansk Erhverv og at 
erhvervsforsikringer som udgangspunkt dækker samme udgifter. Det blev tilføjet, at man i visse 
tilfælde skal oplyse om, hvor man er forsikret henne i forbindelse med udbud. 
 
Ændringsforslag 16 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 17: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
En deltager ved generalforsamlingen argumenterede for, at det ikke fremgår tilstrækkeligt af 
vedtægterne, at Dansk Erhverv kan bidrage til revision fremover. Det blev hertil påpeget, at det 
heller ikke fremgår i vedtægterne, at Danske Service får juridisk bistand fra Dansk Erhverv. 
Dermed menes det, at det ikke er et krav, at det fremgår tydeligt af vedtægterne, at Dansk Erhverv 
bidrager til regnskabsadministration. 
 
Ændringsforslag 17 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 18: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorfor pkt. 4 er streget ud i ændringsforslaget. Danielle Hansen opklarede, 
at det er fordi Danske Service som udgangspunkt ikke skal blande sig i, hvordan medlemmerne 
driver virksomhed. Sekretariatsleder Clara Rydahl Torp understregede, at ændringsforslaget her 
handler om at værne om branchefællesskabet og overholdelse af foreningens kollegiale regler. 
 
Ændringsforslag 18 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 19: 
 
Danielle Hansen motiverede for ændringsforslaget. 



 
Der blev spurgt ind til, hvorvidt dette ændringsforslag kunne være en note fremfor en paragraf, så 
man ikke skal stille vedtægtsændringsforslag fremover. Danielle Hansen afviste dette. 
 
Ændringsforslag 19 til vedtægterne blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 20: 
 
Dette ændringsforslag udgår, da ændringsforslag 18 er vedtaget. 
 
Ændringsforslag 21: 
 
Danielle Hansen motiverer for forslaget. Der er ingen kommentarer til forslaget. 
 
Ændringsforslag 21 til vedtægterne blev vedtaget. 
 

5. Forslag fra medlemmer (udgået)  
 

6. Kontingentforslag (udgået)  
 

7. Budget   
 

Per Nielsen gennemgik budgettet for 2024. 
 
Henrik Friis åbnede for mulighed for at komme med kommentarer eller spørgsmål. 
 
Der var ingen kommentarer til budgettet. 
 
Budgettet blev godkendt.  
 
 

8. Vederlag til bestyrelse og formand (udgået) 
 

9. Valg af formand (udgået) 

 
Da Danielle Hansen (JH Holding) blev valgt som formand ved generalforsamlingen i 2023. Jf. 
vedtægterne er Danielle Hansen først på valg igen i 2025, hvorfor punktet udgår.  
 

10. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter  
 

Der var tre bestyrelsesmedlemmer på valg. 
 
Peter Vesterholm, (P. Vesterholm Rengøring A/S), Peter Mortensen (Renøgringspartner.dk ApS) & 
John Christensen, Rationel Vinduespolering A/S genopstillede. 
 
Alle opstillede kandidater har opnået valg til bestyrelsen. 
 
Ulla Egeskov (EE Rengøring (A/S) stillede op som 1. suppleant for bestyrelsen. 
 
Hanne Nielsen (Renest Rengøring ApS) stillede op som 2. suppleant for bestyrelsen. 
 



Alle opstillede kandidater har opnået valg. 
 

11. Valg af kritiske revisorer og ekstern revisor   
 

Karsten Bo Andersen, (Lillegaard Facility Services ApS) & Brian Johansen (VIP Service) stillede 
op som kritiske revisorer. 

 
Dionna Ditlev (Ditlev Aps) stillede op som revisorsuppleant. 

 
Alle opstillede kandidater har opnået valg. 
 
Da vedtægtsændringerne blev vedtaget, skal foreningen ikke længere vælge en ekstern revisor, og 
dermed udgår denne del af punktet. 
 
Der blev spurgt ind til, hvorfor foreningen skal vælge to kritiske revisorer. Danielle Hansen 
opklarede, at det er foreningens præcedens. 
 

12. Eventuelt 
 

Henrik Friis og Danielle Hansen takkede for en god generalforsamling. 

 


